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گفته  دکتر  خانم  به  لاریجانی  دکتر  آقــای  کنند.  کار  چه  بودند  مانده 
ری  ینجو ا  . ید نمی گو چیزی  یی  مشا ری  ا بگذ را  نعی  قا دکتر  گر  ا د  بو
من  ی  یگر د له  مسأ یک  طر  خا به  یعنی  ر  ستو پا رئیس  یم  شد ما 
 ً قبلا هرچند  شت  ا ند طی  رتبا ا  ً ــلا ص ا وگرنه  م  ــد ش ر  ستو پا رئیس 
پاستور  رئیس  مدتی  زالی  دکتر  بهداشت  وزارت  پژوهش  معاون 
هم بود یعنی سابقه داشت؛ اما بیرونی ها فکر کردند که نکند مثل 
آن زمان می خواهند معاون پژوهش رئیس پاستور هم باشد اما 
اصل داستان به خاطر همان بنده خدا بود. به هر حال پاستور یک 
قدمتی داشت و یک شبکه جهانی داشت این شبکه باید با هم کار 
می کردند و معضلات بهداشتی مردم را حل می کردند؛ بنابراین من 
در آنجا هم تجربه کار در دولت هم تجربه کار تولیدی هم تجربه 
به  تجر تی  مد یگر  همد با  را  لمللی  بین ا ر  کا هم  و  ی  ر و فنا د  پیشبر
کردم. اینکه چقدر می شود بخش دولتی را با بین المللی و تولیدی 
و فناوری پیش برد و راهکارچیست؟! در مجموع برای من تجربه 

خوبی بود ولی خیلی منجر به موفقیت های چشم گیری نشد.
 

یست فناوری در کشور از   آقای دکتر برای ما بگویید کلاً ز
ع شد و از کجا پا گرفت؟ کجا شرو

رس  مد م  مرحو که  شد  ع  ــرو ش نی  زما ز  ا ی  ر و یست فنا ز ع  ضو مو  
می خواست لایحه انستیتو پاستور را ببرند در مجلس.

که  بود  ــرده  ک معضلاتی  ــار  دچ را  کشور  ــیر  گ وا بیماری های  ــان  زم آن 
ه حلی  را هــم  کــس  هیچ  و  می شد  نصف  ر  کشو جمعیت  ن  گها نا
این  ــر  ب بــود  توانسته  فــرانــســه  در  پــاســتــور  ــال  ــرح ه ــه  ب ــت  ــداش ن
تصمیم  نفرما  فرما م  ــو ــرح م جهت  ــن  ی ا ز  ا  . کند غلبه  ت  مشکلا
یک  را  ر  پاستو و  د  بشو خیر  سطه  ا و یک  دش  ــو خ ید  بیا که  د  می گیر
شعبه اش را بیاورد در ایران. برای پاستور ایران می خواستند یک 
می خواسته  دستمزد  تومن   700 سالی  بیاورند.  فرانسوی  رئیس 
هم   ً ــرا ه ــا ظ ند  می کرد ره  ا د ا را  شهر  یــک  من  تو  7 00 بــا  هــم  ن  ــا زم ن  آ
ر  ستو پا ــن  ی ا ید  می گو و  مجلس  ر  د د  می شو بلند  ی  عسگر ی  ــا آق

هیأت علمی از سال 71 در اصفهان 
ن  و معا لیتم  مسئو ــین  لـ و ا  . م د بـــو
پزشکی  م  علو ه  نشگا ا د فرهنگی 
اصفهان بود. بعد معاون پژوهش 
ــدم. بــعــد مــعــاون  ــ ــ ــاه ش ــگـ ــشـ دانـ
پزشکی  م  علو ه  نشگا ا د هش  پژو
ن  و معا ــم  ه بعد  و  م  شــد لله  بــقــیــه ا
تی  مد  ، شت ا بهد رت  زا و هش  پژو
و  م  د ــو ب ر  ستو پا ست  یا ر ن  همزما
 ، ر ستو پا ــت  س ــا ی ر ل  ــا س چند  بعد 
زیست فناوری  توسعه  ستاد  دبیر 
 10 از  بعد   1402 سال  در  که  ــودم  ب هم 
توسعه  ستاد  در  مسئولیت  سال 
ــه دبـــیری ستاد  ــاوری ب ــن ــت ف ــس زی
ــان  ــی ــن ــش ب ــه اقــتــصــاد دان ــع ــوس ت
ل  سا ز  ا  . م ــد شـ ب  منصو ــت  م ــلا س
ــدم.  آمـ تــهــران  بــه  ــان  ــه ــف اص از   76
ــه   ــص ری ــص ــخ ــردوره فـــوق ت ــاطـ ــخـ بـ
ره  دو ــتی  وق  ، م د بـــو تهران  ر  د مدتی 
ر  د و  ــد  ش م  تما ــه  ی ر تخصص  ق  ــو ف

تهران ماندگار شدم و برنگشتم.
 

 یک مقداری از مسئولیت تان 
در پــاســتــور بگویید ایــنــکــه چــرا 
شما به عنوان مسئول پاستور 
ــد و ایـــنـــکـــه چــه  ــدیـ ــتـــخـــاب شـ انـ
گذشت در آن سال هایی که آنجا 

بودید و چه تجربیاتی داشتید؟
 زمانی بود که خانم دکتر دستجردی 
سفری  بعد  بودند  بهداشت  ــر  وزی
ــژاد رفــتــه بودند  ــدی ن ــم ــای اح ــه آقـ ک
ت  هیأ ی  عضا ا ز  ا یکی  رک  یو نیو به 
ــورک  ــوی ــی ــه در ن ــور کـ ــت ــاس ــی پ ــم ــل ع
ــان و  ــشـ ــات ایـ ــلاقـ ــه بـــود مـ ــت بـــود رف
ــرده بــود که من دانشمند و  ــلام ک اع
و  یکا  مر ا ر  د هستم  پتنت  حب  صا
ــاف خــودش گفته  خیلی انــدر اوصـ
بود. آقای مشایی اصرار کرده بود به 
را  ن  یشا ا که  ی  ستجرد د دکتر  نم  خا
ه  بند ن  آ  . ر ستو پا رئیس  رند  ا بگذ
ــی داشـــــت که  ــلات ــک ــش خــــدا هـــم م
نمی خواستند بگذارند و به هرحال 
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